

Вклейка 1 (Plate 1)

Фото 1. Преподаватели и выпускники кафедры зоологии позвоночных Ленинградского государственного университета (1935 г.): слева направо: первый ряд: Варвара Седова, Антонина Гурьева, Николай Антипин, Мириам Фрейндлих, Елена Корецкая, Людмила Харченко; второй ряд: ассистент Владимир Федорович Дельви́г; профессор Георгий Георгиевич Доппельмайер; профессор, заведующий кафедрой Даниил Николаевич Кашкаров; профессор Иван Дмитриевич Стрельников; профессор Нестор Александрович Смирнов; профессор Валентин Александрович Догель; ассистент Николай Дмитриевич Чернов; профессор Юрий Александрович Орлов (впоследствии академик, директор Палеонтологического института АН СССР); третий ряд: Алевтина Романова, Александра Корень, Владимир Антипин, Екатерина Соболева, Поликарп Ковалевский, Валентина Иванова, Галина Плаксина, Лев Хозацкий (впоследствии – доцент кафедры зоологии позвоночных), Елизавета Мотохова, ассистент Павел Викторович Терентьев (впоследствии – профессор, заведующий кафедрой зоологии позвоночных), Елена Палажченко, Ксения Леушева.

Photo 1. Staff and graduate students of the Department of Vertebrate Zoology of the Leningrad State University (1935): from left to right: first row: Varvara Sedova, Antonina Gur'eva, Nikolay Antipin, Miriam Freindlikh, Elena Koretskaya, Lyudmila Kharchenko; second row: assistant Vladimir Fedorovich Delvig, Prof. Georgiy Georgievich Doppelmeier, head of the Department of Vertebrate Zoology Prof. Daniil Nikolaevich Kashkarov, Prof. Ivan Dmitrievich Strel'nikov, Prof. Nestor Aleksandrovich Smirnov, Prof. Valentin Aleksandrovich Dogel, assistant Nikolay Dmitrievich Chernov, Prof. Yuriy Aleksandrovich Orlov (later Academician, director of the Paleontological Institute of the Academy of Sciences of the USSR); third row: Alevtina Romanova, Aleksandra Koren', Vladimir Antipin, Ekaterina Soboleva, Polikarp Kovalevskiy, Valentina Ivanova, Galina Plaksina, Lev Khosatzky (later docent of the Department of Vertebrate Paleontology), Elizaveta Motokhova, assistant Pavel Viktorovich Terentjev (later professor, head of the Department of Vertebrate Zoology), Elena Palazhchenko, Kseniya Leusheva.

Фото 2. Сотрудники отделения герпетологии Зоологического института АН СССР, включая студентов и сторонних специалистов (ноябрь 1957 г.): слева направо: первый ряд: С.А. Чернов (заведующий отделением герпетологии), П.В. Терентьев (профессор, Ленинградский государственный университет), Л.И. Хозацкий (доцент, Ленинградский государственный университет); второй ряд: К.Б. Юрьев (аспирант), И.С. Даревский (докторант), Л.Н. Лебединская (хранитель коллекций), Г. Петерс (аспирант из Берлина), А.М. Алекперов (докторант из Баку).

Photo 2. Staff of the Department of Herpetology of the Zoological Institute of the Academy of Sciences of the USSR, including Ph.D. students, and visiting fellows (November 1957): from left to right: first row: S.A. Chernov (head of the Department of Herpetology), P.V. Terentjev (professor, Leningrad State University), and L.I. Khosatzky (docent, Leningrad State University); second row: K.B. Yuriev (Ph.D. student), I.S. Darevsky (Postdoc fellow), L.N. Lebedinskaya (collection manager), G. Peters (Ph.D. student from Berlin), A.M. Alekperov (Postdoc fellow from Baku).





Вклейка 2 (Plate 2)

Фото 1. Новый год на кафедре палеонтологии Ленинградского государственного университета (1968): Л.И. Хозацкий второй слева во втором ряду, рядом с ним его студент М.Ф. Ивахненко (теперь известный палеонтолог-позвоночник), шестая в том же ряду П. Нармандах (студентка Л.И. Хозацкого).

Photo 1. New Year celebration at the Department of Paleontology of the Leningrad State University (1968): L.I. Khosatzky is the second from the left in the second row, near him his student M.F. Ivakhnenko (now well-known vertebrate paleontologist), sixth in the same row is P. Narmandakh (student of L.I. Khosatzky).

Фото 2. Новый год на кафедре палеонтологии Ленинградского государственного университета (1970-ые гг.): слева направо: Л.А. Несов, Е.О. Ковалевская, Л.И. Хозацкий, Т.Б. Красовская.

Photo 2. New Year celebration at the Department of Paleontology of the Leningrad State University (1970s): from left to right: L.A. Nesson, E.O. Kovalevskaya, L.I. Khosatzky, T.B. Krasovskaya.

Фото 3. Л.И. Хозацкий (в центре) со своими студентами В.Г. Борхвардтом (слева; впоследствии профессор, заведующий кафедрой) и Ю.В. Широковым на кафедре зоологии позвоночных Ленинградского государственного университета (1964 г.); на левой стене картина студента Л.И. Хозацкого В.Н. Малышева (динозавр-зауропод).

Photo 3. L.I. Khosatzky (in the center) with his students V.G. Borkhvardt (on the left; later professor, head of the Department of Vertebrate Zoology) and Yu.V. Shirokov at the Department of Vertebrate Zoology of the Leningrad State University (1964); on the left wall, a painting of Khosatzky's student V.N. Malyshev (a sauropod dinosaur).

Фото 4. Ленинградские герпетологи во дворе Зоологического института АН СССР (июнь 1979 г.): слева направо: Л.А. Несов, В.А. Черлин, Н.Б. Ананьева, Л.И. Хозацкий, И.С. Даревский, Л.Я. Боркин и Н.Л. Орлов.

Photo 4. Leningrad herpetologists in the yard of the Zoological Institute of the Academy of Sciences of the USSR (June 1979): from left to right: L.A. Nesson, V.A. Cherlin, N.B. Ananjeva, L.I. Khosatzky, I.S. Darevsky, L.J. Borkin and N.L. Orlov.

Фото 5. Л.И. Хозацкий в палеонтологической экспедиции на Украине на границе с Молдавией (пос. Новомихайловка, Одесская обл., 1966 г.). Фото Л.Я. Боркина.

Photo 5. L.I. Khosatzky in the paleontological expedition in Ukraine near the border with Moldavia (Novomikhailovka Village, Odessa Province, 1966). Photo by L.J. Borkin.